
Wyniki badania ankietowego mieszkańców  

Międzyrzeca Podlaskiego 

Agencja Rozwoju Międzyrzeca 



Wstęp 

 

Badanie, którego celem było poznanie opinii mieszkańców na temat jakości 

życia w Międzyrzecu Podlaskim zostało przeprowadzone na zlecenie Agencji 

Rozwoju Międzyrzeca.  

 

Ankiety z szeregiem pytań zostały rozdystrybuowane do mieszkańców 

poprzez gazetę samorządową Samorządowiec Międzyrzecki, wysyłkę do 

największych przedsiębiorstw prowadzących działalność gospodarczą  

w Międzyrzecu Podlaskim oraz instytucji publicznych. 

 

W sumie otrzymano 500 ankiety, w tym 493 prawidłowo wypełnionych. 

 

Poniżysz raport zawiera wyniki oraz wnioski z odpowiedzi udzielonych przez 

mieszkańców Międzyrzeca Podlaskiego.  



Respondenci 

Respondenci 18-25 26-35 36-45 46-55 
56 – i 

więcej 

Kobiety 100 48 52 38 26 

Mężczyźni 131 25 17 17 13 

Respondenci Bezrobotny Rolnik 
Przedsiębiorca 

prywatny 
Pracownik 

administracji 
Pracownik 

oświaty 
Uczeń/student Inne 

Kobiety 7 5 6 38 74 92 41 

Mężczyźni 14 13 9 16 10 125 24 

Respondenci 18-25 26-35 36-45 46-55 56 – i więcej 

Kobiety 100 48 52 38 26 

Mężczyźni 131 25 17 17 13 
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INFORMACJE OGÓLNE 

ANKIETA DLA MIESZKAŃCÓW MIĘDZYRZECA PODLASKIEGO 



Wnioski – informacje ogólne 
 Na pytanie czy Międzyrzec Podlaski jest dobrym miejscem do życia głosy mieszkańców 

rozłożyły się wręcz równomiernie. Największy odsetek odpowiedzi negatywnych na to pytanie 
pojawiło się u mieszkańców w wieku 18-25 lat.  

 Na pytanie czy mieszkańcy wiążą swoją przyszłość z miastem najwięcej odpowiedzi 
pozytywnych udzielili przedstawiciele środowiska oświaty, natomiast negatywnej 
uczniowie/studenci.  W odpowiedziach pozytywny zdecydowanie większy odsetek odpowiedzi 
pochodziło od kobiet, natomiast negatywnych od mężczyzn.  

 Jako zalety życia w Międzyrzecu Podlaskim respondenci najczęściej wymieniali dwa określenia 
cisza i spokój. Tej odpowiedzi udzielali najczęściej mieszkańcy w wieku 45+, natomiast 
mieszkańcy poniżej tego wieku jako zaletę wymieniali szeroką ofertę atrakcji kulturalno – 
sportowych.  

 Jako wady mieszkańcy wymieniali brak nowych miejsc pracy, a co za tym idzie brak 
perspektyw. Tych odpowiedzi udzielali mieszkańcy zarówno w wieki 18+, jak i 45+.  

 Mieszkańcy uważają, że ich znajomi oceniają Międzyrzec Podlaski tak samo, lub trochę gorzej. 
Najwięcej tych odpowiedzi udzieliły kobiety w wieku 18-25 lat.  

 Na pytanie o kierunki rozwoju strategicznego głosy wręcz równomiernie rozłożyły się na 
wszystkie zaproponowane odpowiedzi. Najwięcej odpowiedzi na to pytanie udzieli 
uczniowie/studenci, najmniej przedsiębiorcy prywatni.  

 Mieszkańcy najczęściej czerpią informacje o mieście z tygodnika Słowo Podlasie oraz z 
Internetu. 

 

 



Pytanie 1 - Czy według Pana/Pani Międzyrzec 

Podlaski jest dobrym miejscem do życia? 

224 

269 

0 0 

TAK (45,08 %) 

NIE (54,30 %) 

Czy według Pana/Pani 

Międzyrzec Podlaski jest dobrym 

miejscem do życia? 

18-25 26-35 36-45 46-55 56 – i więcej 

TAK 77 48 32 31 25 

NIE 157 26 36 26 15 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  488 

 W uzasadnieniu do TAK najczęściej przeważały odpowiedzi: 

 małe miasto, cisza, spokój, bezpiecznie 

 czyste bezpieczne miasto, mało zanieczyszczone powietrze 

 w małym mieście żyje się wolniej i spokojniej 

 

 W uzasadnieniu do NIE najczęściej przeważały odpowiedzi: 

 brak miejsc pracy, zarówno dla osób w wieku przedemerytalnym jak i po studiach 

 brak perspektyw, porządnych ośrodków kulturalnych i zakładów pracy 

 mało miejsc przystosowanych do spędzania wolnego czasu i mniejsze możliwości 
realizowania się 

 

 



Pytanie 2 - Czy Pani/Pan wiąże swoją 

przyszłość z Międzyrzecem Podlaskim? 

243 
250 TAK (46,56 %) 

NIE (52,19 %) 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  488 

Czy Pani/Pan wiąże swoją przyszłość z 

Międzyrzecem Podlaskim? 
Bezrobotny Rolnik 

Przedsiębiorca 
prywatny 

Pracownik 
administracji 

Pracownik 
oświaty 

Uczeń/student Inne 

TAK 11 9 12 44 60 26 56 

NIE 10 9 4 9 18 190 10 

 W uzasadnieniu do TAK najczęściej przeważały 
odpowiedzi: 
 ponieważ mam tu rodzinę, pracę i swój dom 

 ponieważ mieszkam tu od urodzenia i lubię swoje miasto 

 ponieważ wybudowany dom, praca, dzieci uczące się w 
tutejszych placówkach oświatowych 

 

 W uzasadnieniu do NIE najczęściej przeważały 
odpowiedzi: 
 ponieważ muszę znaleźć pracę aby zapewnić byt rodzinie 

 ponieważ chcę wyjechać do dużego miasta aby mieć 
większe perspektywy 

 ponieważ w Międzyrzecu nie ma pracy odpowiedniej do 
mojego wykształcenia 

 

 



Pytanie 3 - Wymień trzy zalety życia w 

Międzyrzecu Podlaskim? 
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bliski dostęp do dużych miast, 
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(tzw. małe miasteczko) 

atrakcje sportowo - turystyczne 

(basen, stok, żwirownia, lodowisko, 

dyskoteki, kino) 

ekologia (bark spalin, duża ilość 

terenów zielonych, akweny wodne, 

ścieżki rowerowe) 

brak zalet 

bezpieczeństwo (na drogach i w 

mieście) 

dobra dostępność do urzędów, miła 

obsługa w urzędzie, dobry zarząd 

Miasta 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie: 372 



Pytanie 4 - Wymień trzy wady życia w Międzyrzecu 

Podlaskim? 
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Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  420 



Pytanie 5 - Jak nasze miasto oceniają (na tle innych 

miast) Twoi znajomi z innych miejscowości  

86 

131 
183 

56 9 

Dużo gorzej (18,42 %) 

Trochę gorzej (28,05 %) 

Tak samo (39,19 %) 

Trochę lepiej (11,99 %) 

Dużo lepiej (1,93 %) 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  467 



Pytanie 6 - Proszę zaznaczyć dwa – właściwe wg 

Pani/Pana kierunki strategicznego rozwoju Międzyrzeca 

Podlaskiego 

 Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  471 

Proszę zaznaczyć dwa – właściwe wg 

Pani/Pana kierunki strategicznego 

rozwoju Międzyrzeca Podlaskiego 

Bezrobotny Rolnik 
Przedsiębiorca 

prywatny 
Pracownik 

administracji 
Pracownik oświaty Uczeń/student Inne 

Miasto tranzytowe 4 4 8 18 29 37 19 

Miasto usługowe, w tym usługi 

życiowe dające komfort 

zamieszkania 
10 6 4 23 31 107 25 

Miasto handlowe 12 5 4 17 22 103 23 

Miasto turystyczne 6 8 4 23 29 59 26 

Miasto przemysłowe 5 10 9 16 38 87 23 



Pytanie 7 - Skąd czerpiesz informacje gospodarcze, 

kulturalne, sportowe, oświatowe o wydarzeniach w 

naszym mieście?  

282 

230 38 

108 

245 

Słowo Podlasia (60 %) 

Wspólnota (48,94 %) 

Tygodnik Podlaski (8,09 %) 

Międzyrzecki Samorządowiec 

(22,98 %) 

Internet (52,13 %) 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  470 

MEDIA 



Wnioski - oświata 

 Zdecydowany odsetek osób jest zadowolona z aktualnego poziomu oświaty w 

Międzyrzecu Podlaskim.  Najwięcej osób w wieku 18-25 lat udzieliło odpowiedzi na 

to pytanie. Płynie z tego pozytywny wniosek, że obecni absolwenci pozytywnie 

oceniają poziom oświaty w mieście.  

 

 Na pytanie czy malejąca liczba uczniów w mieście powinna być uwzględniona przy 

planowaniu wydatków z kasy miasta ok. 60 % respondentów udzieliło pozytywnej 

odpowiedzi.  Argumentowali to tym, że poziom edukacji w mieście jest już wysoki, a 

nadwyżka środków może zostać wydana lepiej np. na dziurawe ulice lub że jest 

wiele innych rzeczy, w które trzeba inwestować niezależnych od ilości osób. 

 

 Natomiast osoby, które zdecydowały się odpowiedzieć negatywnie na to pytanie 

najczęściej argumentowały, że inwestycja w szkoły czy ogólnie w edukację dzieci 

zawsze jest dobrą inwestycją na przyszłość.  

 

 



OŚWIATA 

ANKIETA DLA MIESZKAŃCÓW MIĘDZYRZECA PODLASKIEGO 



Pytanie 1 - Czy jesteś zadowolony z aktualnego 

poziomu oświaty w naszym mieście?  

NIE 

TAK 
0 

100 

200 

300 

133 157 
143 

283 
221 272 



Pytanie 2 - Czy malejąca liczba uczniów w naszym mieście 

powinna być uwzględniona przy planowaniu wydatków z kasy 

miasta?  

TAK – 59,95 % NIE – 38,69 % 

 im mniej uczniów, tym mniejsze wydatki 

 jest wiele innych rzeczy w które trzeba 
inwestować niezależnych od ilości osób 

 klasy mniej liczne w większym stopniu 
wykorzystują przekazywaną wiedzę 

 miasto powinno inwestować w swoich 
mieszkańców 

 poziom edukacji w mieście jest już wysoki, 
a nadwyżka środków może zostać wydana 
lepiej np. na dziurawe ulice 

 należy przeznaczyć pozostałe pieniądze na 
pomoc dla najuboższych i niedożywionych 
uczniów 

 nie widzę powodu utrzymywania szkół i 
nauczycieli przy malejącej liczbie uczniów 

 należy dokonać racjonalizacji zatrudnienia, 
zwolnić tych co mają najsłabsze rezultaty 
nauczania 

 

 

 im więcej wykształconych osób tym lepiej 
dla miasta 

 inwestycja w szkoły, ogólnie w edukację 
dzieci zawsze jest dobrą inwestycją 

 liczba uczniów nie powinna być brana pod 
uwagę 

 może to być wreszcie szansa na 
doinwestowanie oświaty, zmniejszenie 
liczby uczniów w klasie- 
indywidualizowanie nauczania 

 na oświacie nie powinno się oszczędzać bo 
w przyszłości to się negatywnie odbije, 
oświata to lokata w przyszłość 

 po niżu demograficznym do szkół wejdą 
roczniki wyżu demograficznego. Jest więc 
sposobność do przygotowania się do tego 

 subwencja na ucznia powinna być taka 
sama 

 
Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  442 

 

Liczba respondentów, którzy uzasadnili swoją odpowiedź:  182 



KULTURA 

ANKIETA DLA MIESZKAŃCÓW MIĘDZYRZECA PODLASKIEGO 



Wnioski – kultura  

 Zdecydowana większość mieszkańców w wieku 18-25 lat na pytanie czy w mieście 

jest wystarczająca ilość wydarzeń kulturalnych odpowiedziała negatywnie. 

Jednocześnie głosy negatywne pochodziły równomiernie od kobiet i mężczyzn.   

 

 Respondenci wymienili również z jakich ofert kulturalnych najczęściej korzystają, są 

to: wystawy i występy artystyczne oraz kino i festyny.  

 

 Natomiast na pytanie z jakich dodatkowych atrakcji kulturalnych chcieliby 

skorzystać wymieniali najczęściej koncerty znanych artystów oraz spektakle 

teatralne. Wskazywali również, że chętnie uczestniczą w organizowanych przez UM 

Dniach Międzyrzeca, jednocześnie sygnalizowali, że organizatorzy powinni 

dokładniej przygotować wydarzenie od strony organizacyjnej.  

 



Pytanie 1 - Czy twoim zdaniem w naszym mieście jest 

wystarczająca ilość wydarzeń kulturalnych?  
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Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  464 



Pytanie 2 - Z jakich ofert kulturalnych 

korzystasz najczęściej?  
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Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  324 



Pytanie 3 - Jakie inicjatywy kulturalne dotychczas 

nieobecne w naszym mieście chciałbyś zobaczyć?  

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  220 

1. Koncerty 
muzyczne 
znanych 

wykonawców 

2. 
Przedstawienia 

teatralne / opera 

3. Dobrze 
przygotowane 

Dni Międzyrzeca 

4. Kino 3D / 
nowości filmowe 

5. Nie ma takich 

Najczęstsze odpowiedzi to: 



INWESTYCJE/GOSPODARKA  

ANKIETA DLA MIESZKAŃCÓW MIĘDZYRZECA PODLASKIEGO 



Wnioski - inwestycje / gospodarka 

 We wszystkich grupach zawodowych najczęstsza odpowiedź na pytanie w 

jakich obszarach powinien nastąpić wzrost aktywności wymienione zostały 

drogi oraz handel i usługi na równi z turystyką i sportem. Jednocześnie obszar 

dróg wskazywały najczęściej zarówno kobiety, jak i mężczyźni.  

 

 Na pytanie jakie inwestycje w mieście przyniosły korzyść mieszkańcom oraz 

miastu najczęściej padała odpowiedź obwodnica oraz remont dróg, jak także 

stok narciarski.  

 



Pytanie 1 - W jakich obszarach powinien 

nastąpić wzrost aktywności 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  220 

Drogi  72.46% 

Kościół  3.73% 

Handel i usługi  34.37% 

Turystyka i sport  38.10% 

Oświata  25.47% 

Wsparcie socjalne  23.60% 



Pytanie 2 - Wymień, jakie inwestycje w naszym 

mieście przyniosły korzyść mieszkańcom oraz miastu 
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Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  277 

Najczęstsze odpowiedzi to: 



TURYSTYKA I SPORT 

ANKIETA DLA MIESZKAŃCÓW MIĘDZYRZECA PODLASKIEGO 



Wnioski – turystyka i sport 

 Zdecydowana większość respondentów na pytanie czy Międzyrzec Podlaski ma 

szansę stać się turystycznym punktem na mapie Lubelszczyzny opowiedziała 

pozytywnie. Takie zadanie mają zarówno kobiety, jak i mężczyźni. Odsetek 

głosów równomiernie zniżał się do rosnącego wieku respondentów.  

 

 Natomiast na pytanie Czy w mieście jest wystarczająca ilość wydarzeń 

sportowych głosy mieszkańców rozłożyły się równomiernie.  Najwięcej 

mieszkańców w wieku 18-25 lat chciałoby jeszcze więcej takich wydarzeń.  

 

 Respondenci na pytanie z jakich ofert turystycznych najczęściej korzystają 

wskazywali na Żwirownię na równi z Jeziorkami Międzyrzeckimi, następnie 

ścieżek rowerowych i stoku narciarskiego. Jednocześnie duży odsetek osób 

odpowiedział, że nie korzysta z żadnych ofert turystycznych.  



Pytanie 1 - Czy Międzyrzec Podlaski ma szansę stać 

się turystycznym punktem na mapie Lubelszczyzny? 

Czy Międzyrzec Podlaski ma szansę stać się turystycznym 

punktem na mapie Lubelszczyzny? 

Kobieta Mężczyzna 

TAK 175 110 

NIE 80 87 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  469 



Pytanie 2 - Czy Twoim zdaniem w naszym mieście jest 

wystarczająca ilość wydarzeń sportowych?  

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  453 

 Czy Twoim zdaniem w naszym 

mieście jest wystarczająca ilość 

wydarzeń sportowych?    

Bezrobotny Rolnik 
Przedsiębiorc

a prywatny 
Pracownik 

administracji 
Pracownik 

oświaty 
Uczeń/student Inne 

TAK   9 7 6 24 46 94 35 

NIE   9 10 6 25 28 118 24 



Pytanie 3 - Z jakich ofert turystycznych w mieście 

korzystasz najczęściej? 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  260 

Najczęstsze odpowiedzi to: 

1. 
• Żwirownia / Jeziorka Międzyrzeckie 

2. 
• Nie korzystam 

3. 
• Ścieżka rowerowa 

4. 
• Stok narciarski 

5. 
• Lodowisko 

6. 
• Basen 

7. 
• Mecze / zawody sportowe 



SPOŁECZEŃSTWO 

ANKIETA DLA MIESZKAŃCÓW MIĘDZYRZECA PODLASKIEGO 



Wnioski - społeczeństwo 

 Zdecydowana większość mieszkańców na pytanie co łączy ją z Międzyrzecem 

Podlaskim odpowiedziała, że mieszka tu od urodzenia.  

 Na pytanie jakie działania mogłyby przyciągnąć do Międzyrzeca Podlaskiego więcej 

społeczeństwa pracownicy administracji, bezrobotni oraz uczniowie i studenci 

wskazywali, że więcej wydarzeń kulturalno-rozrywkowych natomiast pracownicy 

oświaty, rolnicy i prywatni przedsiębiorcy na rozbudowę infrastruktury turystycznej.  

 Na pytanie jakie działania poprawiłyby jakość życia mieszkańców respondenci na 

równi stawiają na zwiększenie ilości parków i innych terenów zielonych, 

modernizacje oświetlenia ulicznego, chodników i dróg, budowę nowych ciągów 

komunikacyjno-drogowych oraz rewitalizacje (odnowienie) bloków i ich otoczenia 

(podwórek).  

 Większość kobiet uważa, że mieszkańcy zrzeszają się w klubach i różnego rodzaju 

organizacjach. Natomiast na pytanie czy sama jest Pani członkiem jakiegoś klubu lub 

organizacji w większości odpowiadały negatywnie.  

 



Pytanie 1 - Co łączy Cię z Międzyrzecem 

Podlaskim?  

269 

42 
38 

Mieszkam tu od urodzenia 

(55,46 %) 

Dojeżdżam tu do pracy (8,66 %) 

Odwiedzam Międzyrzec 

Podlaski co jakiś czas (7,84 %) 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  485 



Pytanie 2 - Jakie działania według Ciebie mogłyby 

przyciągnąć do Międzyrzeca Podlaskiego więcej 

społeczeństwa?  
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250 Więcej wydarzeń kulturalno-rozrywkowych (49,37 %) 

Rozbudowa infrastruktury turystycznej (43,67 %) 

Zmiana wyglądu kluczowych miejsc (29,96 %) 

Zmiana atmosfery i klimatu miasta (28,48 %) 

Lepsza promocja i reklama (27,85 %) 

Rozbudowa/poprawa infrastruktury transportowej 25,32 %) 

Inne (21,52 %) 

Poprawa bezpieczeństwa (17,93 %) 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  474 

W odpowiedziach Inne zdecydowana 

większość respondentów (86 %) 

wpisała: stworzenie nowych miejsc 

pracy 



Pytanie 3 - Prosimy wskazać trzy działania, które 

poprawiłyby jakość życia mieszkańców?  
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Zwiększenie ilości parków i innych terenów 

zielonych (43,64 %) 

Modernizacja oświetlenia ulicznego, 

chodników, dróg (41,53 %) 

Budowa nowych ciągów komunikacyjnych-

drogowych (40,89 %) 

Rewitalizacja (odnowienie) bloków i ich 

otoczenia (podwórek) (40,68 %) 

Budowa obiektów sportowych (32,42 %) 

Rozwój sieci handlowej (nowe centra i galerie 

handlowe) (31,99 %) 

Inne (17,58 %) 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  472 

W odpowiedziach Inne respondenci najczęściej wpisywali: stworzenie nowych miejsc pracy, 

poprawę jakości dróg, stworzenie nowych parkingów oraz wzrost dostępności do nowych 

mieszkań  



Pytanie 4 - Czy uważa Pani/Pan, że mieszkańcy zrzeszają 

się w klubach i różnego rodzaju organizacjach 

(sportowych, hobbystycznych itp.)? 

262 

181 

TAK (58,74 %) 

NIE (40,58 %) 

Czy uważa Pani/Pan, że mieszkańcy 

zrzeszają się w klubach i różnego rodzaju 

organizacjach (sportowych, 

hobbystycznych itp.)?  

Kobieta Mężczyzna 

TAK 140 113 

NIE 107 68 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  446 



Pytanie 5 - Czy sama/sam Pani/Pan jest 

członkiem jakiegoś klubu lub organizacji?  

Czy sama/sam Pani/Pan jest członkiem 

jakiegoś klubu lub organizacji?  
Bezrobotny Rolnik 

Przedsiębiorca 

prywatny 
Pracownik 

administracji 
Pracownik 

oświaty 
Uczeń/student Inne 

TAK 6 4 3 10 13 35 25 

NIE 13 12 13 42 68 183 42 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  473 



ADMINISTRACJA 

ANKIETA DLA MIESZKAŃCÓW MIĘDZYRZECA PODLASKIEGO 



Wnioski  - administracja  

 Na pytanie jaka sprawa załatwiana była przez Pana/Panią w Urzędzie Miejskim w 

ostatnim czasie respondenci najczęściej odpowiadali sprawa dotycząca dowodu 

osobistego oraz podatku „śmieciowego”. 

 Grupa zawodowa, która była najbardziej zadowolona z jakości usług 

świadczonych przez Urząd Miejski to pracownik oświaty oraz uczeń/student. 

Natomiast najmniej to rolnik.  

 Respondenci zdecydowanie stwierdzili, że informacje udzielone przez 

pracownika były zrozumiałe i wyczerpujące.  

 Na pytanie co ma największy wpływ na jakość załatwiania spraw mieszkańcy 

wskazywali przede wszystkim na uprzejmość i profesjonalizm pracownika oraz 

umiejętność przekazywania informacji.  

 Czynniki, które mogłyby usprawnić pracę Urzędu to szkolenia oraz kursy dla 

pracowników, stałe podnoszenie ich kompetencji. Natomiast duży odsetek 

mieszkańców uważa, że nie potrzebne są żadne usprawnienia ponieważ Urząd 

Miasta działa sprawnie.  



Pytanie 1 - Jaka sprawa załatwiana była 

przez Pana/Panią w Urzędzie Miejskim? 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  210 

Najczęstsze odpowiedzi to: 

1. 
• Dowód osobisty 

2. 
• Podatek śmieciowy 

3. 
• Żadnej 

4. 
• Podatek od nieruchomości / Akt urodzenia 

5. 
• Prawo jazdy / Mandat 

6. 
• Meldunek 



Pytanie 2 - Czy jest Pani/Pan zadowolona z jakości 

usług świadczonych przez Urząd Miejski?  

77 
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TAK (17,23 %) 

RACZEJ TAK (24,16 %) 

NIE MAM ZDANIA (42,95 %) 

RACZEJ NIE (7,38 %) 

NIE (8,28 %) 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  447 



Pytanie 3 - Czy informacje udzielone przez 

pracownika były dla Pani/Pana zrozumiałe i 

wyczerpujące?  

96 

117 

159 
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TAK (21,97 %) 

RACZEJ TAK (26,77 %) 

NIE MAM ZDANIA (36,38 %) 

RACZEJ NIE (8,01 %) 

NIE (6,86 %) 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  437 



Pytanie 4 - Czy czas oczekiwania na 

załatwienie sprawy był zadawalający?  

Czy jest Pani/Pan zadowolona 

z jakości usług świadczonych 

przez Urząd Miejski?  

18-25 26-35 36-45 46-55 56 - i więcej 

TAK 29 14 16 21 16 

RACZEJ TAK 48 27 23 11 6 

NIE MAM ZDANIA 107 22 16 8 4 

RACZEJ NIE 22 3 3 4 3 

NIE 14 3 6 3 3 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  434 



Pytanie 5 - Co według Pani/Pana ma największy 

wpływ na jakość załatwiania spraw?  
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100 

150 

200 

250 

300 

Uprzejmość pracownika (61,33 

%) 

Profesjonalizm pracownika 

(56,29 %) 

Umiejętności przekazywania 

informacji przez pracownika 

(54,00 %) 

Możliwość uzyskania pełnej 

informacji (46,00 %) 

Czytelne oznakowanie Urzędu 

(25,17 %) 

Przyjazne otoczenie (wygląd i 

wyposażenie) (15,79 %) 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  437 



Pytanie 5 - Co według Pani/Pana ma największy 

wpływ na jakość załatwiania spraw?  

Co według Pani/Pana ma największy wpływ na 

jakość załatwiania spraw?   

Kobieta Mężczyzna 

Profesjonalizm pracownika 131 107 

Umiejętności przekazywania informacji przez 

pracownika 
132 99 

Uprzejmość pracownika 157 104 

Przyjazne otoczenie (wygląd i wyposażenie) 37 32 

Czytelne oznakowanie Urzędu 57 51 

Możliwość uzyskania pełnej informacji 109 85 

Liczba respondentów, którzy odpowiedzieli na to pytanie:  437 



Pytanie 6 - Jakie rozwiązania Pani/Pana zdaniem mogłyby 

przyczynić się do usprawnienia pracy Urzędu? 

Najczęstsze odpowiedzi to: 

1. 
• Szkolenia oraz kursy dla pracowników, stałe podnoszenie ich 

kompetencji 

2. 
• Urząd działa sprawnie, nie potrzebne są żadne usprawnienia 

3. 
• E-urząd 

4. 
• Więcej popołudniowych / sobotnich dyżurów 

5. 
• Milsza i kulturalniejsza obsługa 

6. 
• Mniej biurokracji 



PODSUMOWANIE 

ANKIETA DLA MIESZKAŃCÓW MIĘDZYRZECA PODLASKIEGO 



Podsumowanie 

 Mieszkańcy Międzyrzeca Podlaskiego czują się bezpieczni w swoim mieście. 

Doceniają spokój i ciszę oraz ekologiczne środowisko w Międzyrzecu.  

 Największy problem, który dostrzegają to brak nowych miejsc pracy. Ten czynnik 

przekłada się na wiele aspektów życia w mieści m.in. na migrację szczególnie 

młodych osób do większych miast, perspektywę rozwoju oraz utrzymanie dobrego 

poziomu życia w mieście.  

 

 Młode osoby w wieku 18 – 25 lat (uczniowie/studenci) nie wiążą swojej przyszłości 

z Międzyrzecem Podlaskim, jednak jeżeli mieliby perspektywy dobrze płatnej pracy 

chętnie zostali by w swoim rodzinnym mieście. 

 

 Mieszkańcy wskazywali również, że korzystają i chętnie uczestniczą w wielu 

imprezach kulturalnych i sportowych, które odbywają się w Międzyrzec Podlaskim.  

W porównaniu pytań czy jest wystarczająca ilość wydarzeń kulturalnych do 

wydarzeń sportowych mieszkańcy wskazywali na położenie większego nacisku na 

jeszcze częstszą organizację wydarzeń sportowych.  



Podsumowanie 

 Szczególnie zauważalny jest pozytywny stosunek mieszkańców do obecnych 

przedstawicieli władz miasta. Często również wskazywali niedawne inwestycje jak 

obwodnica czy stok narciarski jako te, które przyczyniły się zarówno do poprawy 

jakości życia, jak także do promocji miasta poza jego granicami. 

 

 Mieszkańcy zdecydowanie wymieniają na utworzenie nowych miejsc pracy zarówno 

w stosunku do podwyższenia jakości życia, jak także działanie które mogłoby 

przyciągnąć do miasta społeczeństwo.  

 

 Osoby w wieku 18-25 lat pozytywnie oceniają obecny poziom oświaty w 

Międzyrzecu Podlaskim.  

 

 Bardzo dobrze oceniana jest przez mieszkańców Międzyrzeca Podlaskiego praca 

przedstawicieli Urzędu Miejskiego.  Większość respondentów nie widzi potrzeby 

usprawnianie jej działalności.  


